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آتش نشان در مجتمع معدنی 
چادرملو

در  نشان  آتش  روز  بزرگداشت  آیین 
مالی- پولی  چادرملواخبار  معدنی  مجتمع 
از  ایمنی  و  نشانی  آتش  روز  با  همزمان 
مجتمع  امدادگران  و  نشانی  آتش  پرسنل 

معدنی چادرملو تقدیر شد.
در  مناسبت  همین  به  که  مراسمی  در 
ایستگاه آتش نشانی این مجتمع برگزار شد 
مهندس محمد داودی معاون امور معادن و 
چادرملو،  معدنی  مجتمع  مدیر  و  فرآوری  
 ۸ رزمندگان  ایثارگریهای  از  تجلیل  ضمن 
سال دفاع مقدس و گرامیداشت این هفته ، 
هفتم مهرماه روز آتش نشان و ایمنی را نیز به 
حاضرین به ویژه آتش نشانان مجتمع معدنی 
این مراسم  تبریک گفت.مهندس داودی در 
و دیدار با اشاره به نقش و اهمیت واحدهای 
ایمنی و امدادرسانی در  مراکز صنعتی گفت: 
این روز فرصت مغتنمی است  برای ارزیابی 
و  ایمنی  واحدهای  عملکرد  و  های  فعالیت 
خدمات  از  تقدیر  همچنین  و  نشانی   آتش 

پرسنل آتش نشان  و امدادگران  .
فرصتی  همچنین  روز  این  افزود:  وی 
است برای افزایش آگاهی  کارکنان  و آموزش 
رعایت ضوابط ایمنی و روش های پیشگیری 
اثر  می تواند  که   کار  حین  حوادث  بروز  از 
افزایش  و  حوادث  کاهش  در  توجهی  قابل 
واحدهای  و  کارگاهها  در  ایمنی  ضریب 
است  بدیهی  باشد.  داشته  معدنی  و  صنعتی 
کسب  را  لازم  های  آگاهی  کارکنان  وقتی  
کنند بروز حوادث ناشی از بی احتیاطی  ها 

در محیط کار به مراتب کاهش می یابد.
یکی  چادرملو  معدنی  مجتمع  مدیر 
سازی  ایمن  در  موثر  ضروریات  از  دیگر 
و  ایمنی  فرهنگ  از  برخورداری  را  محیط 
پیشگیری عنوان کرد و گفت : در این شرایط 
از  پرسنل  برخورداری  بر   علاوه  قطع  بطور 
آرامش  روحی و روانی  بهره وری عوامل  نیز 

ارتقاء می یابد .

 خرید ۵۵۰ واگن حمل بار 
از سوی چادرملو

فولادی  بزرگ  های  شرکت  مدیران 
مدیران  با  ایمیدرو  عامل  هیات  رئیس  و 
اشاره  با   ، پارس  واگن  شرکت  و  مپنا  گروه 
به اهمیت و ضرورت تعمیم و توسعه حمل 
نقل ریلی در شرکت چادرملو گفت: شرکت 
درک ضرورت  با  چادرملو  و صنعتی  معدنی 
ریلی  نقل  و  حمل  تجهیزات  از  برخورداری 
برای  باری  واگن  با خرید 550  اول  گام  در 
کرده  ریزی  برنامه  نیز  لوکوموتیو  خرید 10 
مجموع  از  افزود:  زاده  طاهر  .مهندس  است 
واگن  تاکنون ۳50  واگنهای خریداری شده 
سالجاری  در  مابقی  و  است  گردیده  تحویل 
تحویل می گردد.وی همچنین با بیان اینکه 
اولویت نخست چادرملو در خریدها، حمایت 
از تولید ملی است گفت : مذاکرات اولیه برای 
اقدام  دست  در  دیگر  لوکوموتیو   10 تامین 
با  کرد:  تصریح  چادرملو  عامل  .مدیر  است 
توجه به بعد مسافت مجتمع معدن و مجتمع 
صنعتی چادرملو، استفاده از ظرفیت حمل و 
نقل ریلی علاوه بر کاهش بار ترافیکی جاده 
، موجب کاهش هزینه  ای در شرایط فعلی 

ها ی حمل نیز می گردد .
لجستیک  سریر  شرکت  است،  گفتنی 
در   1۴00 اواخرسال  در  ایرانیان  هوشمند 
هلدینگ چادرملو تاسیس گردید و در سال 
میلیون   ۳ از  بیش  گردید  موفق  گذشته 
۲۲0حدود  حدود  مسیر  در  کنسانتره  تن 
کیلومتری معدن تا مجتمع صنعتی چادرملو 

را جابجا نماید .

ایمیدرو از حضور شرکت های 
خصوصی در توسعه زنجیره 

فولاد استقبال می کند
از  گفت:  ایمیدرو  عامل  هیات  رییس 
در  خصوصی  شرکت های  حضور  افزایش 
محصولات  دیگر  و  فولاد  زنجیره های  توسعه 
از  حوزه  این  سهم  افزایش  هدف  با  معدنی 
استقبال  داخلی  ناخالص  تولید  در  اقتصاد 
در  حضور  با  نیا  موثقی  رضا  می کنیم.محمد 
مپنا  لوکوموتیو  و  الوند  فولادکار  شرکت های 
ملی  و  بزرگ  طرح های  برخی  کرد:  تصریح 
معدن و صنایع معدنی و حوزه های زیربنایی 
از سوی مقامات نظام رصد و پیگیری می شود.
همکاری های  توسعه  خواهان  همچنین  وی 
شرکت های بزرگ با تولیدکنندگان تجهیزات 
صنایع معدنی شد و گفت: اگرچه این ارتباط 
از گذشته وجود داشته اما همچنان توانمندی 
هایی نزد تولیدکنندگان تجهیزات و قطعات 
هست که باید بیشتر مورد استفاده قرار گیرد.
رییس هیات عامل ایمیدرو افزود: شرکت های 
فعال در بخش معدن و صنایع معدنی به طور 
و  دارند  کاری  ارتباط  ریلی  بخش  با  طبیعی 
ها  همکاری  سطح  افزایش  نیازمند  امر  این 
با  تجارت  و  معدن  صنعت  وزیر  است.معاون 
ایمیدرو  و  وزارت صمت  برنامه های  به  اشاره 
هوشمندسازی  ساختار  از  بهره گیری  در 
کرد:  تاکید  معدنی  صنایع  و  معدن  بخش 
هوشمندسازی در معادن و صنایع معدنی از 
توسعه ای  برنامه های  اجرای  ارکان  مهم ترین 
این  از  قبل  اینکه  بیان  با  است.وی  رو  پیش 
آغاز  بزرگ  شرکت های  در  مناسبی  اقدامات 
شده است، اما امروزه افزایش استفاده از نسل 
چهارم تکنولوژی، از عوامل ضروری پیشرفت 
و توسعه این بخش و یکی از عوامل افزایش 
جایگاه معدن و صنایع معدنی در اقتصاد است.

 عملکرد چشمگیر گل گهر 
در فروش محصولات

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر موفق 
شرکت  سیاست های  دقیق  اجرای  با  شد 
افزایش  برای  تعیین شده  از پیش  اهداف  به 
میزان و مقدار فروش محصولات دست یابد.
در شش ماهه نخست امسال شرکت گل گهر 
با فروش بیش از شش میلیون و ۷00 هزار 
تن از محصولاتش )گندله، کنسانتره(، افزایش 
در  را  محصولات  فروش  مقدار  درصدی   1۲
مقایسه با مدت زمان مشابه در سال گذشته، 
حجم  فروش  افزایش  میزان  کرد.این  محقق 
درآمدهای شرکت  تا  موجب شد  محصولات 
سال  نخست  ماهه  شش  با  مقایسه  در  هم 
گذشته، ۶۳ درصد افزایش یابد.شرکت معدنی 
و صنعتی گل گهر در شش ماهه نخست سال 
1۴01 موفق شده بود ۶ میلیون و 50 هزار و 
101 تن از محصولاتش را به فروش برساند، 
فروش  میزان  امسال،  اول  ماهه  در شش  اما 
محصولات با افزایش 1۲ درصدی به ۶ میلیون 
و ۷55 هزار و ۴1۹ تن رسید.همچنین گل گهر 
به عنوان یکی از شرکت های اطمینان بخش و 
پرثبات بازار سرمایه موفق شد؛ با افزایشی ۶۳ 
درصدی، در شش ماهه نخست امسال ۲۹۳ 
هزار و ۸1۷ میلیارد و ۲۸ میلیون ریال درآمد 
از محل فروش محصولات را کسب کند. این 
در شرایطی است که در سال 1۴01 شرکت 
موفق شده بود در همین بازه زمانی 1۷۹ هزار 
درآمد  ریال  میلیون  و ۶۴۲  میلیارد  و ۸1۸ 
گهر  است شرکت گل  کند.گفتنی  را محقق 
به عنوان یکی از شرکت های پیشران معدنی 
سوی  از  که  سالی  در  کوشیده  صنعتی  و 
رهبری معظم انقلاب به نام »مهار تورم و رشد 
تولید« مزین است، از تمام ظرفیت های فنی 
و اجرایی برای بهبود شاخص تولید و فروش 

محصولاتش بهره گیرد.

اخبار اخبار

رئیس سازمان حمایت با اشاره به مجوزی که پیش از این برای 
افزایش قیمت لوازم خانگی صادر شد، گفت: به دنبال آن هستیم که 

برای برخی اقلام لوازم خانگی سقف قیمت تعیین کنیم.
حسین فرهیدزاده اظهار کرد: تولید و توزیع لاستیک خودرو 
امسال نسبت به سال قبل کاهش 1۴ درصدی دارد و این بخش 
انجام  سختی  به  آن  در  ارز  تبادل  و  است  مواجه  مشکلاتی  با 

می گیرد.
تولیدکنندگان  و  کنندگان  مصرف  از  حمایت  سازمان  رئیس 
افزود: جبران کمبود تولید لاستیک خودرو در کشور مستلزم تأمین 
طریق  از  توزیع  حوزه  ساماندهی  و  بخش  این  در  واردات  برای  ارز 
نام توزیع کنندگان لاستیک در  از حالت سنتی و ثبت  آنها  خروج 

سامانه جامع تجارت است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: این وزارتخانه بسته 
پیشنهادی خود مبنی بر تأمین ارز را از مسیر تالار دوم سامانه نیما 
و کاهش تعرفه واردات )10 درصد( ارائه داده است تا در بازه زمانی 
و  رساند  معقولی  قیمت  به یک  را  بتوان لاستیک خودرو  ماهه  سه 

تا  است  خودرو  لاستیک  بازار  رصد  بخش  این  در  بازرسان  وظیفه 
قیمت آن از رقم معقولی بیشتر نشود.

هر  در  کرد:  بیان  فرهیدزاده  حمایت،  سازمان  اعلام  اساس  بر 
صورت کسری بین تولید لاستیک خودرو تا میزان نیاز آن در کشور 
باید به نحوی جبران شود که یکی از راهکارهای آن تأمین لاستیک 

از محل واردات است.

بخش  مشکلات  از  یکی  دیگر  سوی  از  کرد:  اضافه  وی 
حوزه  این  فعالان  کردن  عمل  سنتی  خودرو،  لاستیک  توزیع 
نظارت  با  تا  دارد  مصوبه ای  کشور  بازار  تنظیم  ستاد  است، 
کنندگان  توزیع  تجارت،  و  معدن  صنعت  وزارت  راهبری  و 
سکوهای  یا  تجارت  جامع  سامانه  در  خودرو  لاستیک 
توزیع  شامل  مصوبه  این  البته  که  کنند  نام  ثبت  فروشگاهی 

می شود. نیز  موتور  روغن  کنندگان 
قیمت  افزایش  برای  این  از  پیش  که  مجوزی  به  اشاره  با  وی 
لوازم خانگی صادر شد، گفت: حوزه لوازم خانگی به جهت تعزیراتی 
رقم،  این  از  بیش  اما  قیمت هستند  افزایش  به  مجاز  درصد  تا ۳0 
گران فروشی است و به دنبال آن هستیم که برای برخی اقلام لوازم 

خانگی سقف قیمت تعیین کنیم.
قبول  را  قیمت گذاری دستوری  کرد: هرچند  اظهار  فرهیدزاده 
نداریم اما تفاوتی بین اقتصاد مقاومتی، اقتصاد جهادی و آزاد وجود 
دارد و به دلیل فضای حاکم بر کشور باید به نحوی حتی از طریق 

قیمت گذاری دستوری بر بازار نظارت کرد.

انقلاب  اینکه  بر  با تصریح  ایران  آلیاژی  مدیرعامل شرکت فولاد 
چهارم دیجیتال را در شرکت فولاد آلیاژی ایران رقم می زنیم، گفت: تا 
پایان سال 1۴0۲ صادرات شرکت فولاد آلیاژی ایران به بیش از ۳ برابر 

مدت زمان مشابه خواهد رسید.
محمد کمال زاده مدیرعامل شرکت فولاد آلیاژی ایران در نشست 
مدیران گروه سرمایه گذاری غدیر در این شرکت، بیان کرد: فولادهای 
این در حالیست که تکنولوژی ۳0  برای کشور حساس است  آلیاژی 
ایران  فولادهای  برای  ایران هنوز  آلیاژی  فولاد  سال پیش در شرکت 

“های تک” است.
بخش  در  متخصصی  افراد  اکنون  هم  اینکه  بیان  با  زاده  کمال 
فناوری اطلاعات شرکت فولاد آلیاژی ایران شاغل هستند، گفت: انقلاب 

چهارم دیجیتال در فولاد آلیاژی در حال پیاده سازی و اجرا است.
در  ما  مدیران  افزود:  شرکت،  این  پرسنل  و  مدیران  درباره  وی 
شرکت فولاد آلیاژی ایران دانش و مهارت و تخصصی دارند که کمتر در 

فولادهای کشور شاهد آن هستیم.
کمال زاده با اشاره به اینکه نگاه شرکت توسعه ای است، تصریح 
کرد: استراتژی ما به سمت گریدهای بالاتر و صادرات در حال پیشرفت 
تحول  و  مدیریتی  تحولات  تکنولوژی  کنار  در  داریم  اعتقاد  و  است 

سازمانی می تواند سازمان را ارتقا دهد تا سازمان بهره ور داشته باشیم.
وی در حوزه رکورد فروش، عنوان کرد: تا کنون 1۶ درصد افزایش 
تناژ فروش داشتیم و مجموعه ی راهبری سازمان با پشتکار و تلاش 

مضاعف همه مشکلات را پشت سر گذاشته است.
کمال زاده با بیان اینکه ۳0 هزار تن صادرات در سال 1۴01 به 
۶0 هزار تن تاکنون رسیده، اظهارداشت: این آمار تا پایان سال 1۴0۲ به 

بالای 100 هزار تن صادرات خواهد رسید.
وی تسهیلگری و حمایت مدیران و سهامداران را عامل سرعت اتمام 
پروژه یزد1 عنوان کرد و گفت: بخش های مختلف پروژه یزد1 به سرعت 
وارد مرحله ذوب و تولید شدند بر همین اساس قصد داشتیم در هفته 

دفاع مقدس به پاس خون شهدا افتتاح پروژه یزد1 انجام شود که بنا به 
دلایل جزئی افتتاح چند روز به تأخیر افتاده  است.

مدیرعامل شرکت فولاد آلیاژی ایران عنوان کرد: تنها راه پیشرفت، 
طرح های توسعه ای است و در این زمینه نیاز به تأمین سرمایه داریم که 

در این جهت ۴000میلیارد چاپ اوراق را کلید زدیم.
وی گفت: تیم مدیریتی و پرسنل فولاد آلیاژی روز و شب را وقف 
دهنده  نشان  روزانه  رکوردهای  که  کردند  شرکت  رکوردهای  تأمین 
هماهنگی در این سازمان است.کمال زاده افزود: بر اساس تبصره 1۳ 
مجوز cvc شرکت فولاد آلیاژی ایران انجام شد و با توجه به اینکه سالیانه 
مالیات زیادی را پرداخت می کنیم، باید در زیرساخت های شرکت های 
ایران هزینه شود. وی در خصوص  آلیاژی  بنیان شرکت فولاد  دانش 
انرژی توضیح داد: 100 هکتار زمین جهت احداث  ناترازی  مشکلات 
نیروگاه ۳۳0 مگاواتی سیکل ترکیبی اخذ گردیده، منتظر مابقی مجوزها 

جهت احداث نیروگاه هستیم.

بیش  سیزدهم  دولت  سال  دو  در  امید  کارآفرینی  صندوق 
طرح های  قالب  در  و  کرده  پرداخت  تسهیلات  فقره   ۲500 از 
اشتغال آفرینی بیش از ۷000 فرصت شغلی توسط صندوق ایجاد و 
تثبیت شده است. صندوق کارآفرینی امید به عنوان نهاد حامی کسب 
و کارهای خرد و کوچک، روستایی و خانگی، نقش بسزایی در توسعه 
ایجاد  و  بیکاری  رفع  اقتصادی،  توانمندسازی  کارآفرینی،  و  اشتغال 
اشتغال پایدار دارد.بر اساس اعلام مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید 
بیش از ۲500 فقره تسهیلات طی دو سال دولت سیزدهم پرداخت 
اشتغال آفرینی  قالب طرح  های  در  فرصت شغلی  از ۷000  بیش  و 
ایجاد و تثبیت شده  است.رویکرد صندوق کارآفرینی امید، حمایت 
به  الحسنه  قرض  تسهیلات  پرداخت  و  اشتغالزا  طرح های  از  مالی 
کاهش  در  که  است  محور  بازار  کوچک  و  خرد  کارهای  و  کسب 

است.این صندوق در  موثر  داخلی  ناخالص  تولید  افزایش  و  بیکاری 
راستای رسالت خود برای حمایت از توسعه اشتغال، بخش اعظمی از 
منابع را در حمایت از صاحبان طرح های اشتغالزا و کسب و کارهای 
کرده  هدایت  پایدار  مشاغل  به سمت  و  داده  اختصاص  محور  بازار 
است.در این راستا نعمت الله رضایی ـ مدیرعامل صندوق کارآفرینی 
امید - از پرداخت بیش از ۲500 فقره تسهیلات طی دو سال دولت 
سیزدهم خبر داده و می گوید: طی این مدت بیش از ۷000 فرصت 
کارآفرینی  توسط صندوق  اشتغال آفرینی  قالب طرح های  در  شغلی 
کوچک  واحدهای  موثر  نقش  به  است.او  شده  تثبیت  و  ایجاد  امید 
و  کرده  اشاره  کارآفرینی  و  اشتغال  ایجاد  در  اقتصادی  متوسط  و 
از ۸0 درصد اشتغال کشور توسط واحدهای خرد و  می گوید بیش 
کوچک ایجاد شده است؛ از این رو حمایت از واحدهای مذکور ضمن 

اشتغالزایی، زمینه افزایش تولید در کشور را فراهم می کند.آنطور که 
مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید گفته، در سال جاری قرار است 
۷0 هزار طرح توسط صندوق مورد حمایت قرار گیرد و 1۴0 هزار 
میلیارد ریال تسهیلات به آنها پرداخت شود.بر اساس گزارش ها، بیش 
از ۹5 درصد تسهیلات صندوق کارآفرینی امید به طرح های اشتغالزا 
پرداخت شده و عمده طرح های صندوق جزو طرح های خرد و کوچک 
و متوسط معیشت محور بوده که به سرعت جذب بازار اشتغال می شوند.
طبق آمارها ۳۲ درصد کارآفرینان و متقاضیان طرح های اشتغال مورد 
حمایت صندوق کارآفرینی امید را زنان تشکیل داده و بیش از ۴۷ درصد 
از شاغلین این طرح ها بانوان بودند. صندوق کارآفرینی امید همچنین در 
راستای راه اندازی خطوط تولید و تسریع در احیای واحدهای راکد و نیمه 

فعال، طرح های متعددی را پیگیری و اجرا کرده است.

»مجتمع  شرکت  کیفیت  جامع  مدیریت  ۷گانه  استانداردهای 
مدیریتی  جامع  های  نظام  ارزیابان  تایید  مورد  خراسان«  فولاد 
از  شرکت  این  فناوری«  و  ریزی  »برنامه  گرفت.معاون  قرار  شرکت 
خراسان  فولاد  مجتمع  شرکت  ثالث«  شخص  »ممیزی  برگزاری 
هیهات،  امیررضا  گفته  خبرداد.به   SGS شرکت  نمایندگان  توسط 
شرکت،  سطح  در  جاری  استاندارد   ۷ تمدید  و  تجدید  راستای  در 
برنامه ریزی  روزکاری   5 در  شهریورماه  دوم  نیمه  در  ممیزی  این 

با  انطباق  حیث  از  شرکت  فرآیندهای  تمام  آن  در  که  شد  اجرا  و 
الزامات استانداردی توسط ارزیابان تیم شرکت SGS و با همکاری 
نتایج  افزود:  گرفت.هیهات  قرار  ممیزی  مورد  شرکت  ارکان  تمامی 
در نشست  تیم ممیزی،  توسط  یافته های شناسایی شده  و  ممیزی 
مورد  بود  منظور هماهنگ شده  این  به  که  اختتامیه  جداگانه  های 
مجتمع  ممیزی، شرکت  گزارش  ارائه  از  پس  و  گرفت  قرار  بررسی 
فولاد خراسان موفق به تمدید گواهینامه استانداردهای ایزو ۹001 

 1000۴ ایزو   ،)۲01۸ )ویرایش   1000۲ ایزو   ،)۲015 )ویرایش 
 10015 ایزو  و   )۲01۸ )ویرایش   50001 ایزو   ،)۲01۸ )ویرایش 
)ویرایش 101۹( و نیز تجدید گواهینامه استانداردهای ایزو 1۴001 
سازمانی«  تعالی  و  کیفیت  »تضمین  گردید.رییس   ۴5001 ایزو  و 
فولاد خراسان در این باره تشریح کرد: سابقه نظام های مدیریتی در 
فولاد خراسان به سال 1۳۸1 باز می گردد. از آن سال تاکنون، نظام 

های شرکت، روند رو به تکاملی را طی نموده است.

موضوع  سالار:  صنعت-عرشیا  اخبار 
تامین  و  ساخت  در  خصوصی  بخش  مشارکت 
مسکن مساله ای است که تجربه های مختلف نشان 
می دهد نمی توان آن را نادیده گرفت؛ این اهمیت 
مسکن  ساخت  در  دولت  توانایی  عدم  از  نه تنها 
در  خصوصی  بخش  حضور  بلکه  می گیرد،  نشأت 
سایر  پیشران  صنعت  به عنوان  ساختمان  صنعت 
واحدهای  و  صنایع  حضور  به  می تواند  حوزه ها 

اقتصادی گوناگون نیز رقابت و  انگیزه دهد. 
خصوصی  بخش  گذشته  سال   ۴۳ درطول 
در  مسکن  ساخت  در  را  خود  عملکرد  بهترین 
تا 1۳۹۲ که دوره طراحی  دوره  سال های 1۳۸۶ 
و اجرای مسکن مهر بوده با شروع به ساخت یک 
میلیون و ۶00 هزار واحد به منصه ظهور گذاشته 
یکی  در  خصوصی  بخش  دیگر  عبارت  به  است؛ 
از عظیم ترین پروژه های ساخت مسکن کشور در 
است  توانسته  و  پرداخته  امر  این  به  دولت  کنار 

قسمتی از حجم تعهدات را ایفا کند.
ساخت سالانه 400 هزار واحد مسکونی 

توسط بخش خصوصی در کشور
ساختمان  و  مسکن  انبوه سازان  کانون  رییس 
با اشاره به ساخت سالانه ۳50 تا ۴00 هزار مسکن 
در طرح نهضت ملی توسط بخش خصوصی، گفت: 
قیمت تمام شده هر متر مربع به صورت میانگین در 

شهرهای مختلف بین ۸ تا 10 میلیون تومان است.
بیستمین  در نشست خبری  برزگر  جمشید 
اینکه  به  اشاره  با  انبوه سازان  سراسری  اجلاس 
انبوه سازان برای اجرایی کردن طرح نهضت ملی 
افزود:  دولت هستند،  به  دنبال کمک  به  مسکن 
واگذاری  صورت  در  که  کنیم  ادعا  می توانیم 
قیمت  انبوه سازان،  به  کشور  سراسر  در  طرح ها 
خواهند  کاهش  درصد   ۲0 تا  واحدها  تمام شده 

داشت.
وی با بیان اینکه هم اکنون پروژه ها در قالب 
فراخوان به پیمانکاران واگذار می شود، گفت: بیش 
مصالح  به  مسکن  ساخت  هزینه  درصد   50 از 
که  است  حالی  در  این  بازمی گردد؛  ساختمانی 
ساختمان تنها بخش صنعتی کشور است که 100 

درصد محصولات آن در داخل تولید می شود.
هدف  با  پیشنهادی  بسته های  ارایه  برزگر 
راه  وزارت  به  کم  زمانی  مدت  در  مسکن  ساخت 
و شهرسازی را از جمله برنامه های انجمن عنوان 
به  خصوصی  بخش  موفق  تجربه  افزود:  و  کرد 
مهر  مسکن  پروژه  در  می توان  را  مسکن  ساخت 
به آن اشاره کرد که این پروژه به تعداد ۲ میلیون 
و ۲00 هزار واحد از سال 1۳۸۶ مطرح شد؛ اما از 
وارد آن  ماه 1۳۸۸  انبوه سازان در دی  زمانی که 
تعداد یک  تا سال 1۳۹1  و  گرفته  شدند سرعت 
میلیون و ۴00 هزار واحد تحویل و قابل استفاده 

شد.
رییس کانون انبوه سازان مسکن و ساختمان 
از  را  ساختمانی  پروانه های  صدور  هزینه  افزایش 
دیگر مشکلات تولید در حوزه مسکن عنوان کرد 
و بیان داشت: هزینه های پروانه های ساختمانی در 
طول یک سال گذشته افزایشی بوده که البته این 
هزینه ها جدا از هزینه های مهندس ناظر و صوری 

است که بر سر پروژه ها حاضر نمی شوند.
ردپای اقتصاد در بی انگیزگی بخش خصوصی 
تمایل  عدم  در  که  عاملی  درخصوص  اما 
مسکن  ملی  نهضت  به  ورود  در  خصوصی  بخش 
انبوه ساز حوزه  نقش دارند جعفر خزاعی به عنوان 
مسکن می گوید: »در نهضت ملی مسکن تعدادی 
از  بتوان  شاید  که  دارند  مشارکت  انبوه سازان  از 
با  مقایسه  در  اما  برد  نام  کشور  در  انبوه ساز   50
باید  دوره گذشته یعنی دوره ساخت مسکن مهر 
گفت حضور انبوه سازان کاهش داشته که از چند 
عامل در این خصوص می توان یاد کرد. برای مثال 
در آن زمان شرایط اقتصادی و تورم به این شکل 
نبود، مثلا آهن در آن زمان در طول دو سال تنها 
10 یا نهایت 15 درصد تغییر داشت، اما در طرح 
داشتیم  حضور  آن  جلسات  در  که  مسکن  ملی 
قیمت تمام شده هر متر مربع در قرارداد ۴ میلیون 

این  با  امروز  آنکه  حال  بود.  تومان  هزار   500 و 
مبلغ هزینه اسکلت هم تامین نمی شود که همین 
وجود  به  دو طرف  هر  برای  را  مشکلاتی  موضوع 
طرف هایی  گفت  بتوان  شاید  البته  است.  آورده 
که قسمتی از واحدها را به صورت مشارکت سهیم 
می شدند شاید رغبت داشته باشند اما تعداد آنان 

نیز کم است.«
از سوی دیگر فرهاد بیضایی، کارشناس بازار 
مسکن  سیاستگذاری  گروه  سابق  مدیر  و  مسکن 
اقتصادی  بنیادین  عوامل  به  علم وصنعت  دانشگاه 
مهر  مسکن  طرح  میان  قیاس  داشتن  فاصله  در 
و اقدام ملی مسکن اشاره دارد: »با توجه به همه 
جوانبی که در آن شرایط وجود داشت نظیر توان 
اقتصادی، درآمدهای نفتی، ارزش دلاری نقدینگی، 
با  آن شرایط  درآمد خانوار همه  و  توان پس انداز 
این  چراکه  نیست؛  قابل مقایسه  ما  فعلی  شرایط 
نسبت  بلکه  نیافته،  بهبود  نه نتها  و شرایط  عوامل 
به سال های ۸۷ و ۸۸ بدتر شده است. حدفاصل 
سال ۸۷ که مسکن مهر تقریبا شروع شده تا سال 
روحانی  حسن  به  را  دولت  احمدی نژاد  که   ۹۲
تحویل داد چیزی حدود ۸۶0 هزار واحد مسکونی 
یعنی سطح  بود،  داده  شده  تحویل  مردم  به  مهر 
دخالت دولت در آن سال ها چیزی حدود سالانه 
واحدی  هزار   ۸00 مقابل  در  واحد  هزار   1۷0
یک میلیون  این  اگر  حال  بود.  خصوصی  بخش 
قانون  در  مجلس  توسط  که  را  مسکونی  واحد 
دولت  توسط  و  تولید مسکن هدف گذاری  جهش 
برنامه ریزی  به شکلی  وعده داده  شده  نیز  سیزدهم 
بخش  ظرفیت های  می توانستیم  که  می شد 
خصوصی را بیش از این فعال کنیم )ظرفیت های 
ملی(  و  مردمی  ظرفیت های  سایر  یا  خودمالکی 
گروه های  برای  را  تعدادی  نیز  دولت  خود  و 
داریم  که  شرایطی  با  وضعیت  می ساخت،  هدف 
دولت  اگر  اساس  این  بر  می شد.  متفاوت  بسیار 

نتیجه  به  مسکن  یک میلیون  ساخت  می خواهد 
بخش خصوصی  روی ظرفیت  باید  برسد  مطلوب 
را  این طرح  این دلیل  به  باز کند.  بیشتر حساب 
نهضت »ملی« مسکن نمی دانم و نهضت »دولتی« 
و  احتیاط می کند  و بخش خصوصی هم  می دانم 
وارد نمی شود، کمااینکه می بینیم روند پروانه های 

ساختمانی نیز کاهش پیدا کرده است.«
نهضت  طرح  تواند  می  خصوصی،  بخش 

ملی را پیش ببرد
خصوصی  بخش  سازندگان  و  سازان  انبوه 
بارها اعلام آمادگی برای حضور در طرح نهضت 
انجمن  رئیس  حالا  اند.  کرده  مسکن  ملی 
می  تهران  شهر  ساختمان  و  مسکن  سازندگان 
حضور  برای  شود،  مهیا  شرایط  اگر  که  گوید 
فرسوده  بافت  نوسازی  و  شهری  های  پروژه  در 
تواند  می  خصوصی  بخش  دارند.  آمادگی  نیز 
اما  باشد  داشته  راستا  این  در  خوبی  اقدامات 
دولت و شهرداری هم باید حمایت های ویژه ی 

خودشان را دریغ نکنند.
همایش  طی  در  پیش  ماه  سخنان  این 
های  پروژه  اجرای  برای  انبوه سازان  و  سازندگان 
ساختمان  سازی  صنعتی  و  مسکن  ملی  نهضت 
گفته شد.در این همایش، برخی از مسئولین دوتی 

و شهری نیز حضور داشتند.
رئیس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان 
خود  های  صحبت  از  دیگری  بخش  در  تهران 
این  از  استقبال سازندگان  خاطرنشان ساخت که 
همایش خوب بوده است. تلاش ها بر این است که 
بخش خصوصی در کنار اعضای ساختمان بتوانند 
دولت  به  مسکن  ملی  نهضت  طرح  اجرای  برای 

کمک کنند.
حاضر  حال  افزود:در  نژاد  سعادت  شهاب 
انجمن  نظیر  هایی  انجمن  را  ساختمان  صنعت 
و  بتن  انجمن  فناوران،  سازان،  انبوه  سازندگان، 

انجمن فولاد و…می گردانند. در این انجمن ها، 
گروه ها و سازمان های دیگی هم هستند که به 
پیشرفت صنعت ساختمان کمک می کنند. اما به 
بخش  در  ساختمان  صنعت  اصلی  بار  کلی،  طور 

خصوصی به عهده ی همین انجمن هاست.
وی در ادامه به این نکته اشاره کرد که انتظار 
دولتمردان  از  ساختمان  صنعت  خصوصی  بخش 
این است که حمایت های لازم را داشته باشند تا 
حضور بخش خصوصی در حوزه ی مسکن موثرتر 

باشد.
فعالان بخش خصوصی مسکن، اطمینانی 

به آینده ندارند
که  شد  یادآور  همچنین  مسئول  مقام  این 
درآمد  کم  اقشار  برای  مسکن  ملی  نهضت  طرح 
دولت  بنابراین  است.  شده  اجرا  جامعه  ضعیف  و 
باید مالیات انبوه سازان را مشخص کند. به هرحال 
انبوه سازان، مالیات ساخت و ساز را از جیب خود 
تمام  قیمت  روی  را  آن  و  کرد  نخواهد  پرداخت 
شده ی مسکن می کشد. در نهایت، مسکن برای 
اقشار ضعیف، گران می شود و فشار اصلی را آن ها 

متحمل می شوند.
که  کرد  درخواست  دولت  از  نژاد  سعادت 
انبوه  و  سازندگان  برای  را  مالیاتی  های  معافیت 
بیمه  موضوع  همچنین  بگیرد.  نظر  در  سازان 
کارگری و بیمه ماده ۳۸ نیز مطرح شد که انبوه 
انداخته است. در صورتی که  سازان را به دردسر 
عدد این بیمه ها مشخص شود، انبوه سازان راضی 

تر خواهند بود.
رئیس انجمن سازندگان مسکن و ساختمان 
انبوه سازان  از  اعلام کرد که حمایت  شهر تهران 
مسکن  ملی  نهضت  طرح  بهتر  اجرای  معنای  به 
به  نیازی  دیگر  ها،  آن  حضور  با  واقع  در  است. 
برای ساخت مسکن  های خارجی  حضور شرکت 

نخواهیم داشت.

کافی  و  مناسب  موجود،  مسکن  وام 
نیست!

طرح نهضت ملی مسکن، تسهیلات مخصوص 
به خود را دارد. اما به نظر می آید که بسیاری از 
انبوه سازان بر این باور هستند که این وام، کافی 

نیست.
پای شرکت های خصوصی باید به ساخت 

مسکن باز شود
همایش  در  شهرسازی  و  راه  وزیر  نماینده 
بهتر  پیشبرد  برای  که  کرد  نشان  خاطر  مزبور 
در  را  سازی  صنعتی  های  مدل  باید،  طرح  این 
تمام  در  پیش گرفت. وی خاطرنشان ساخت که 
با  اما  دارد  وجود  مسکن  مشکل  دنیا،  کشورهای 

راهکارهای عقلانی، توانسته اند آن را حل کنند.
از  استفاده  عدم  که  کرد  اعلام  تیزمغز  دکتر 
تجارب دیگر کشورها در حوزه ی مسکن، باعث شده 
که این مشکلات در کشور ما حل نشده باقی بمانند.

از  را  خود  پای  دولت  که  کرد  پیشنهاد  وی 
حوزه ی مسکن بیرون بکشد و صرفاً نقش مشوق 
را برای انبوه سازان ایفاء کند. در واقع بیش از این 

که نقش اجرایی داشته باشد، تسهیل گری کند.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد که ساخت 
۴ میلیون واحد مسکونی، پروژه ای عظیم است. به 
همین دلیل تمام کارکنان وزارت راه و شهرسازی 

در تلاش هستند تا وعده ی دولت محقق شود.
تیزمغز همچنین به موضوع وام مسکن طرح 
نهضت ملی مسکن پرداخت و تاکید کرد که مبلغ 
این وام به هیچ وجه کافی و مناسب نیست. وی 
از کشورهای دیگری که وام مسکن پرداخت می 
وام  این  مبلغ  که  کرد  تصریح  و  زد  مثال  کنند، 
در کشور ما، نسبت به دیگران خیلی پایین است.

در ضمن سود تسهیلات این وام نیز سرسام 
آور است و بیشتر مردم توان پرداخت اقساط آن 

را ندارند.
خانه  دنبال  به  اگر  که  کرد  تاکید  تیزمغز 
مسکن  تسهیلات  باید  هستیم،  مردم  کردن  دار 
را افزایش بدهیم و دولت هم باید یارانه ای جهت 

ساخت این واحدهای مسکونی در نظر بگیرد.

تعیین سقف قیمت برای لوازم خانگی

انقلابچهارمدیجیتالرادرشرکتفولادآلیاژیایرانرقممیزنیم

ایجادبیشاز۷۰۰۰فرصتشغلیدردوسالگذشته

۷گواهیاستانداردمدیریتیدرفولادخراسان،تجدیدوتمدیدشد

گزارش »اخبار صنعت« در مورد میزان ساخت واحدهای  مسکونی توسط بخش خصوصی در کشور

چهکسیبهدنبالخانهدارکردنمردماست؟

استانداردهای 
FATF در 
مبارزه با 
پولشویی را 
پذیرفته ایم

استانداردهای  ما  چند  هر  کرد:  اعلام  اقتصاد  وزارت 
مالی  تأمین  و  پولشویی  با  مبارزه  در   FATF کنوانسیون 
می شود  تلاش  نیز  داخل  در  و  پذیرفته ایم  را  تروریسم 

قوانین و مقررات منطبق با آن پیش رود.
وزارت امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد: تصمیم گیری 
شفافیت  و  پولشویی  با  مبارزه  به  مربوط  لوایح  درباره 
اقتصادی در گروه FATF یک تصمیم حاکمیتی است که 
البته در سال های اخیر درگیر بازی های سیاسی کشورهای 

غربی شده است و یک موضوع فنی نیست.
هرچند که ما استانداردهای این کنوانسیون در مبارزه 
با پولشویی و تأمین مالی تروریسم را پذیرفته ایم و در داخل 
نیز تلاش می شود قوانین و مقررات منطبق با آن پیش رود.

با این حال رویکرد دولت سیزدهم به موضوع مبارزه 
با پولشویی و تأمین مالی تروریسم، رویکردی ملی است و 
نهاد  یا  این موضوع را محدود به یک دستگاه و وزارتخانه 
نمی داند. به همین دلیل با فعال کردن مرکز اطلاعات مالی 
تا پیش از این تعطیل بود، به روزرسانی قوانین  که تقریباً 
و مقررات، رگولاتوری و نظارت و ایجاد شفافیت بر مبنای 

استانداردهای روز دنیا در این مسیر گام برداشته است.
قواعد  لیست  تهیه  داده،  حکمرانی  و  هوشمندسازی 
ارتقا  سامانه  سازی  پیاده  بانکی،  نظام  در  پولشویی  کشف 
مالی  اطلاعات  مرکز  پولشویی  پرونده های  مدیریت  یافته 
روزرسانی  به  پایه،  سرویس  وب  ارتباطات  برقراری  و 
گمرکات،  بانک ها،  در  مشکوک  عملیات  شاخص های 

مالیاتی،  امور  اسناد و املاک کشور، سازمان  سازمان ثبت 
بازار سرمایه و صنعت بیمه و اقدامات بسیار جدی که در 
این مورد انجام شده حکایت از ارتقا استانداردها در مقابله 

با پولشویی و تأمین مالی تروریسم است.
اقدامات  اخبار،  پایش مستمر  و  در همین حال رصد 
المللی  بین  سازمان های  و  مختلف  کشورهای  گزارشات  و 
مرتبط با موضوع مبارزه با پولشویی و تأمین مالی تروریسم 
المللی  )FATF(، صندوق  مالی  اقدام  ویژه  قبیل گروه  از 
پولشویی  با  مبارزه  منطقه ای  گروه های  و   )IMF(پول
گزارش  ارائه  و   )… منافاتف،  اقیانوسیه،   / آسیا  )اوراسیا، 
به مراجع ذیربط از اقداماتی است که مرکز اطلاعات مالی 
وزارت امور اقتصادی و دارایی به طور مستمر انجام می شود.


